
 
Zápis z 37. jednání ABK 
ze dne 6. 10. 2011 
 

 

Z á p i s 
 

z 37. jednání Antibyrokratické komise MZe konaného dne 5. 10. 2011 
 

 

Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Jaroslav 
Vojtěch, Mgr. Bohdan Kysela, Lubomír Burkoň, Radomír Hanačík, Ivan Jüptner, 
Daniela Augustinová 

Omluveni: I. Náměstek ministra Mgr. Roman Boček,MBA, vrchní ředitel Sekce správní 
Mgr. Jan Šlajs  LL. M. ( v zastoupení Vladimír Vihan ), Ing. Martin Pýcha, Ing. Petr 
Mareš 

Hosté: Mgr. Jan Havlíček‐ zástupce SZIFu  

Nepřítomni: Ing. Tomáš  Kreutzer, Ing. Petra Škopová,MBA 

                                                                                                                        

 

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 37. jednání ABK 

 

2.     Kontrola zápisu z 36. jednání ABK 

Zápis z 36. jednání ABK byl schválen bez připomínek. 



Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle 
zápisu: 

 

•   Ing. Stehlík informoval o ABK v EU, zástupce pro ČR je p. Telička. ABK vytřídí  
podněty na úrovni jednání EU a projedná je se zástupcem 

  

•   Mgr. Kysela, Ing. Šebek‐ podnět č.1  zrušení povinné registrace na SZPI : proběhlo 
jednání na MPO, musí se dořešit sjednocení předmětů činnosti zemědělského 
podnikání, kvůli zajištění funkčního propojení příslušných formulářů a databází                     

 úkol: trvá, Mgr. Kysela, Ing. Šebek schůzka s p. ř. Fialkou (MZe)                                                                  
termín:  do příštího jednání ABK podat informace                                                         
zařadit do porady ministra 

                                                             

•   Ing. Stehlík : rozpory u podnětů ohledně evidence(statistiky) mléka a mléčných 
kvót‐ jednání s p. Zavadilem‐ zjednodušit přístup po Portálu farmáře ze strany SZIFu a 
následné odesílání měsíčního hlášení (od dubna 2012) 

úkol:  trvá 

 

•   Mgr. Šlajs : zajištění předávání dat v rámci statistických šetření elektronickou 
formou přímo z centrální evidence – odeslán dopis Ing. Hrbkovi, čeká se na vyjádření                   

úkol:   trvá 

                                                                                                                                                                           
•   Mgr. Šlajs, Mgr. Kysela‐ podnět č.140 evidence včelstev, č.150 hlášení umístění 
stanovišť : vyjádření ř. Tobolky (viz. stanovisko Centrálního pracoviště registrů) ‐ aby 
evidence stanovišť včel měla smysl, musí být vyřešeny zejména tyto související 
problémy: 

1) Chovatelé mají sice povinnost hlásit stanoviště a počty včelstev na ČMSCH 1x 
ročně, ale zákresy provádějí AZV, pro což není stanovena povinnost v právních 
předpisech 



2) V plemenářském zákoně nejsou stanoviště včel zahrnuta do tzv. 
„hospodářství“, což je nutné pro evidenci v LPIS 

3) Databáze včelařů v současnosti není propojena se SZR  (bez propojení by byl 
problém s kvalitou dat, např. neověřená r. č.) 

4) Problém aktualizace zákresů stanovišť kočovných včelstev (neustálé změny 
v zákresech by znamenaly byrokratickou zátěž včelařů) 

5) Odborný garant, sekce lesního hospodářství, musí zpracovat věcné zadání, 
zajistit nutné změny v legislativě a financování projektu 

úkol:  trvá, domluvit jednání ve složení Ing. Stehlík, ř. Tobolka a ř. Mach (SRS) 

 

•   Ing. Vojtěch‐ podnět č.10 prodej mléka z farem : probíhá jednání s p. Malenou  

úkol:  trvá, zajištění změny povinnosti kalibrace nádrží na mléko při zpracování mléka 
na farmě (tj. do 500 l) 

 

•   Mgr. Kysela‐ podnět č.152 přeprava zájmových a zoo zvířat :                                    
úkol:  trvá   (bod pro jednání s p. Teličkou) 

                             

•   Ing. Krogman‐ podnět č.180 novelizace legislativy společného chovu rohatého a 
bezrohého  skotu: ve spolupráci s Mgr. Kyselou byl odeslán dopis ŘO živočišných 
komodit p. Hojerovi, čeká se na vyjádření 
 
 
•   p. Burkoň‐podněty týkající se POZEMKOVÉHO FONDU tj. podnět č. 102, 146, 171, 
176, 216, 217 jsou z jednání ABK vyřazené z důvodu, že PF bude řešený v rámci 
transformace úprav   

 

•   Mgr. Šlajs, Mgr. Kysela‐použitelnost údajů z LPIS (ÚKZÚZ)  při vyměřování vinic 
v rámci povolování klučení‐proběhlo jednání s ŘO Divišovou, sledovat výsledky 
pracovní skupiny.                                                                                                             
Prověřit povinnost evidence všech ovocných sadů ÚKZÚZ‐zjistit podmínky, proč se jde 
nad rámec požadavků ze strany EU 



úkol:  Mgr. Kysela podat informaci do příštího jednání ABK 

 

•   rozorávky TTP + řešení biopásů:                                                                                              
úkol:  trvá, připravena legislat. změna 

 

•   Mgr. Havlíček‐ podnět č.193 chybné zařazení parcely do ZPF : ze strany SZIF je 
podnět vyřešený, autor podnětu byl informován, vyřadit 

 

•   Ing. Pýcha‐ podněty č.13, 59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 
administrativa :  pokračovat v řešení, spojit se s ř. Divišovou 

úkol:  trvá,  termín: do příštího jednání ABK podat informaci 

 

•   Ing. Stehlík, Mgr. Šlajs‐ podnět č.204 žádost o dotace na sadbu brambor :   

úkol:  trvá, byl odeslán dopis nám. Turečkovi, čeká se na odpověď  

 

•   Mgr. Kysela‐ podnět č.206 daň z nemovitosti :  

úkol:  trvá, připraven návrh do zákona o byrokracii, podnět k jednání MMR  

 

•   Ing. Pýcha, Ing. Vojtěch, Ing. Škopová‐ podnět č.49 registr ovcí a koz : 

úkol:  trvá, podnět bude předložený p. Teličkovi ohledně značení zvířat (povinné 
čipování jatečných jehňat při vývozu na porážku mimo ČR ‐ v rámci států EU) 

 

•   úkol:  domluvit schůzku u p. ministra ohledně Charty práv farmáře, ve složení   

Ing. Stehlík a p. Burkoň,  úkol:  trvá, jednání zatím neproběhlo 

  



•   Ing. Krogman‐ podnět č.210 přesun zvířat na farmě : podnět opětovně projednaný 
ABK na žádost žadatelky, není řešitelný , vyřadit                                                                                 

                            ‐  podnět č.196 pochybení FÚ při odpočtu DPH v zemědělské 
prvovýrobě : autorovi podnětu byla odeslaná odpověď, vyřešeno‐vyřadit                                                 

                                                                                                                                           
•   Mgr. Kysela‐ podnět č.211 změna v nařízení vlády‐zalesňování nevyužité 
zemědělské půdy :  úkol:  trvá 

 

•   podnět č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP : Mgr. Kysela, Mgr. 
Šlajs‐ zjistit výsledek                                                                                                               
úkol:  trvá, do příštího jednání ABK podat informace 

 

•   Ing. Stehlík‐ podnět č.214 komplexní pozemková úprava‐Hustopeče u Brna : 
předáno řediteli ÚPU, čeká se na vyjádření 

 

•   p. Hanačík ‐podnět č.218 MAS Sedlčansko‐vrácení žádosti do administrace, 
  ‐ podnět č.219 MAS Železnohorský region‐vrácení žádosti do 
      administrace: 
  obě žádosti byly vrácené zpět do administrace, vyřešeno‐vyřadit 
 

•   p. Hanačík‐ podnět č.220 MAS Ústecký kraj‐hodnocení : v řešení,                          
úkol:  trvá, do příštího jednání ABK podat informace o řešení 

 

•   podnět č.221 odvolání k odmítnutí doschválení žádosti o dotaci(A) : podnět si 
převzala Přezkumná komise, žadatelům bylo vyhověno, vyřešeno‐vyřadit 

 

•   Mgr. Havlíček‐ podnět č.223 délka lhůt SZIF pro vyřizování změnových žádostí PRV:     
žadateli bylo vyhověno, žádost dodatečně schválená, vyřešeno‐vyřadit 

 

 



 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   podnět č.224 vrácení žádosti do administrace : p. Hanačík, p. Burkoň, Ing. Šebek, 
Mgr. Kysela, Mgr. Havlíček‐ podnět již v řešení, ponechat‐sledovat 

•   podnět č.225 žádosti TOP‐UP sestavy zvířat : Ing. Stehlík, Mgr. Šlajs  

•   podnět č.227 digitalizace pozemků od 2/2012: Mgr. Šlajs si vyžádá od ř. Tobolky 
návrh metodiky řešení (do 14 dnů) 

•   podnět č.228  odvolání MAS‐Partnerství Moštěnka: p. Hanačík, p. Burkoň, Ing. 
Šebek, Mgr. Kysela, Mgr. Havlíček                                                                                                        
úkol: do příštího jednání ABK podat informace o řešení 

•   podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace projektu 
op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe.: p. Ing. Stehlík, Hanačík, Mgr. Kysela, 
Mgr. Havlíček 

Ing. Stehlík – podnět podán souběžně ABK, ŘO PRV, SZIF a MZe. Zmatečný Statut HK, 
hodnocení a jejího usnášení. HK není oprávněna k ukončení administrace, členové HK 
nejsou oprávněni přidělit hodnotu 0 bodů u kritérií přijatelnosti. K ukončení 
administrace je z Pravidel oprávněn výhradně SZIF, v rámci administrativní kontroly. 

úkol: Předat k vyřešení odboru ŘO PRV, lhůta 30. od podání podnětu, změnit Statut 
HK a předat ke kontrole ABK, provést kontrolu dalších projektů IV.2.1. ukončených 
HK. 

p. Hanačík ‐ podat informaci o řešení do příštího jednání ABK 

 

                                                                               

4.     Různé, diskuse 

 

•   Hodnotitelské komise projektů op. IV. PRV: návrh ze strany ABK na provedení 
změn ohledně stanovení podmínek práce a činnosti komisí 

 



•   projednat výsledky z Přezkumné komise PRV na příštím jednání ABK 

 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK se uskuteční dne 2.11.2011 od 13,00 hodin 

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                          

Schválil: Ing. Josef Stehlík 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 


